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Czy nauczyciel przystępujący do konkursu na dyrektora szkoły, może odwołać się od
niesatysfakcjonującej go decyzji komisji konkursowej?       W jakiej sytuacji i czy nauczyciel,
startujący w konkursie na dyrektora szkoły, może odwołać się od niesatysfakcjonującej go
decyzji komisji konkursowej?

Odpowiedź: Zainteresowany może zwrócić się do organu prowadzącego, wskazując na
okoliczności wyczerpujące możliwości unieważnienia konkursu albo zaskarżyć decyzję do sądu.

Uzasadnienie: Zgodnie z § 4 ust. 4 rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 8
kwietnia 2010 r. w sprawie regulaminu konkursu na stanowisko dyrektora publicznej szkoły lub
publicznej placówki oraz trybu pracy komisji konkursowej (Dz. U. Nr 60, poz. 373) - dalej
r.k.d.s., kandydat, któremu odmówiono dopuszczenia do postępowania konkursowego, może w
terminie 3 dni od otrzymania ustnej informacji o odmowie dopuszczenia do postępowania
konkursowego, wystąpić z pisemnym wnioskiem o podanie przyczyn odmowy. Przewodniczący
komisji informuje kandydata na piśmie o przyczynach odmowy dopuszczenia do postępowania
konkursowego w terminie 7 dni od dnia złożenia wniosku.
Przepisy r.k.d.s. nie zawierają procedury występowania kandydatów z wnioskami o
unieważnienie konkursu ani wnoszenia odwołań od rozstrzygnięcia komisji konkursowej.
W myśl § 8 ust. 2 r.k.d.s. organ prowadzący publiczną szkołę zatwierdza lub unieważnia
konkurs i zarządza jego ponowne przeprowadzenie. Wójt, burmistrz, prezydent miasta, zarząd
powiatu lub województwa może unieważnić konkurs, jeżeli nastąpi między innymi
nieuzasadnione niedopuszczenie kandydata do postępowania konkursowego.
W wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Lublinie z dnia 6 grudnia 2007 r. (wyrok
WSA z dnia 6 grudnia 2007 r. III SA/Lu 516/07, Lex nr 356087), stwierdzono: "w postanowieniu
Sądu Najwyższego z dnia 13 stycznia 2000 r. (postanowienie SN z dnia 13 stycznia 2000 r. III
RN 123/99, OSNP 2000, nr 21, poz. 779), Sąd Najwyższy uznał, że czynności urzędowe
podejmowane przez organy gminy lub z ich umocowania przez powołaną w tym celu komisję
konkursową, zmierzającą do realizacji ustawowego obowiązku powierzenia stanowiska
dyrektora publicznej szkoły podstawowej kandydatowi wyłonionemu w drodze konkursu, mają
znamiona prawne działań z zakresu administracji samorządowej sprawowanej przez organy
gminy i podlegają zaskarżeniu. O dopuszczalności zaskarżenia do sądu administracyjnego
czynności zmierzających do realizacji ustawowego obowiązku powierzenia stanowiska
dyrektora szkoły wypowiedział się również SN w najnowszym orzeczeniu z dnia 6 grudnia 2005
r. (wyrok SN z dnia 6 grudnia 2005 r. III PK 96/05, OSNP 2006, nr 21-22 poz. 318). Uznał, że
czynności te mają znamiona prawne działań z zakresu publicznej administracji samorządowej
sprawowanej przez organ gminy".
Organ prowadzący, który uzyskał informację o nieuzasadnionym niedopuszczeniu kandydata
do postępowania konkursowego, powinien wstrzymać się z zatwierdzeniem konkursu do jej
rozpatrzenia.
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